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Z Á P I S 
 

z  20.  riadneho zasadnutia ObZ Obce Poniky, ktoré sa konalo 

dňa 28. 09. 2017 na Obecnom úrade v Ponikách 

 

Prítomní :                               podľa prezenčnej listiny 

         

Program:                                podľa pozvánky, ktorá tvorí súčasť tohto zápisu 

 
 

K bodu č. 1 Otvorenie 20. riadneho zasadnutia ObZ v Ponikách 

Zasadnutie otvoril a prítomných privítal starosta obce Ing. Ján Beňo.  

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania zastupiteľstva obce Poniky 

Poslanci ObZ v Ponikách boli oboznámení s programom rokovania. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo  

Doplnenie bodu Konsolidovaná výročná správa za rok 2016 bod 17 

B) Schválilo  

Program 20. zasadnutia ObZ s následným posunom bodov. 

Hlasovanie: 7/0/0/ 

 

K bodu č. 3 Kontrola plnenia uznesení 

Hlavná kontrolórka obce Poniky  informovala prítomných o kontrole plnenia uznesení prijatých 

na zasadnutiach Obecného zastupiteľstva obce Poniky dňa 01.06.2017 a 06.07.2017. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

kontrolu plnenia uznesení prijatých na zasadnutiach Obecného zastupiteľstva obce Poniky dňa 

01.06.2017 a 06.07.2017. 

Hlasovanie: 7/0/0/ 

 

K bodu č. 4  Informatívna správa o aktivitách starostu obce  

Predložil starosta obce Poniky. 

V predchádzajúcom období od 18. zasadnutia ObZ (dňa 1.6. 2017), na ktorom bola podaná 

Informatívna správa o aktivitách starostu obce, boli zabezpečované najmä nasledujúce aktivity: 

- zabezpečované a riešené základné oblasti v činnosti OcÚ v originálnych aj 

prenesených kompetenciách, 

- príprava volieb do VÚC  (4.11.2017), 

- pracovné stretnutia a aktivizácia činností súvisiacich s hospodárením v OPL s.r.o.,  

účasť na DR, 

- podpisy zmlúv, tabuľky zverejnené v zmysle zákona o verejnom prístupe 

k informáciám na webovom sídle obce,  

- pracovné stretnutie s poslancami ObZ spojené s prehliadkou zrekonštruovaného 

zdravotného strediska v Ponikách dňa 21.09.2017, 

- na predošlých 19. zasadnutiach ObZ bolo prijatých 243 uznesení, hlavná 

kontrolórka vykonáva kontrolu plnenia uznesení v zmysle zákona a plánov hlavnej 

kontrolórky,  



2 

 

- vybreženie toku Vladárka a podmývanie podpery VN v lokalite Doluvodie; riešené 

so SVP a SSE,- realizácia úprav brehu SVP 11. - 23. september 2017; od 25.9. 

prebieha čistenie regulácie  toku Vladárky,  

- znalecké posudky lokalita KD PL-rekonštrukcia a prístavba, Dolná ulica-chodníky, 

Doluvodie-Zariadenie domu seniorov, evanjelický cintorín, 

- predprojektová príprava rekonštrukcie miestnych komunikácií, chodníky, 

geodetické zameranie je hotové, bude verejné obstarávanie na dodávateľa projektu, 

- práce v Spoločnom stavebnom úrade, kolaudácie stavieb/rekonštrukcií rodinných 

domov, účasť na výkone štátneho stavebného dozoru, vydanie územnoplánovacích 

informácií, stretnutia k územnému rozhodnutiu, práca na dodatku 

k územnoplánovacej dokumentácie, 

- zasadnutia mikroregiónu Severné Podpoľanie, 

- pracovná porada starostov okresu Banská Bystrica,  regionálny ZMOS, 

- pracovné stretnutia starostov z biosférickej rezervácie Poľana, príprava návštevy 

generálnej riaditeľky UNESCO, príprava podkladových materiálov na prezentáciu, 

- príprava odčlenenia nečistených plôch trvalých trávnatých porastov v majetku obce 

z nájmu a ich nájom pre OPL spol. s.r.o., príprava prevodu do lesných pozemkov, 

alebo pestovania lesa po náletových drevinách, 

- výzvy majiteľom pozemkov na udržiavanie (hospodárenie) na pozemkoch v zmysle 

zákona o ochrane prírody a krajiny, 

- obstaranie a odovzdanie výstrojov  pre členov zásahových družstiev DHZO Poniky, 

cvičné výjazdy vodičov požiarnych vozidiel v chotári obce (obstaraná  zásahová 

obuv, rukavice a prilby). Na predmetnú výstroj bola poskytnutá dotácia 3 000 eur, 

ktorá je už aj zúčtovaná . 

- realizácia opráv ciest č. 2420, 2417, 2422 Šalková-Čerín, PH a PL na VÚC, RSC 

BB a poslanci VÚC, pridelených 123,3 tis. eur pre RSC BB, (lom-kejda 43 tis.; 

Gregor- srdiečko 52 tis.; vstup do obce- Družstevná ul. 27 tis), 

- príprava projektu výstavby telocvične pri ZŠ s MŠ Štefana Žáryho  v Ponikách 

a príprava žiadosti o NFP na MŠVV a Š SR,  

- vyhlásenie volieb Rady školy, 

- kontrolné dni na stavbe parku Horná ul. (Park reformácie) zmluva o dielo16/2017, 

termín ukončenia realizácie 3.10.2017, 

- príprava rozpočtu obce na nasledujúce rozpočtové obdobia, úvaha cca 10 tis. Euro 

na participatívny rozpočet. Starosta obce požiadal o vyjadrenie poslancov k veci, 

požiadal o návrhy poslancov, komisií ObZ, rozpočty organizácií v zriaďovateľskej 

pôsobnosti obce,  

- zadanie a príprava ÚPD, 

- príprava publikácie/monografie o Obci Poniky, 

- vydaná  publikácia Podpoľanie z neba, časť je o podpolianskych obciach, 

- Stav účtov ku dňu 21.09. 2017  spolu 1 272 785,67 eur. 
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Verejné obstarávanie: 

- realizované  VO na arboretizáciu obce, ( 9 823,25 eur dodávateľ HARA s.r.o. 

Kremnická 2531/11, 960 01 Zvolen), predpoklad realizácie v októbri 2017, výsadba 

ulica Družstevná a Poľná /Roveň/ 

- príprava VO na KD PL, 

- príprava VO na verejné osvetlenie a miestny rozhlas (Molitoriska). 

 

Projekty vo vývoji/realizácii: 

- bola dokončená rekonštrukcia zdravotného strediska lekárka a kaderníctvo 

presťahované; vynaložené náklady (investičné aj prevádzkové) v roku 2016 a 2017 

120 tis. Eur, zmluva o službách pedikúry a manikúry zatiaľ nie je, 

- dopracovaný projekt na rekonštrukciu a rozšírenie KD Ponická Lehôtka doplnený 

o vzduchotechniku (samostatný bod ObZ), 

- Žiadosť o NFP na spolufinancovanie projektu zníženie energetickej náročnosti 

Kultúrny dom Ponická Huta, nebolo zatiaľ rozhodnuté poskytovateľom, 

- projektová príprava vybudovania verejného osvetlenia - Molitoriska,  

- projekt Obnova dediny na SAŽP park Horná ul.  – začatá realizácia  STRODOS.SK 

s.r.o., pripravený zmenový list predpoklad  zníženia nákladov o cca 2,5 tis eur., 

- príprava projektu na úpravu športového areálu Horedolinie a rekonštrukcia novej 

šatne, spísané za účasti prednostu potrebné práce, bude vybratý projektant, 

- príprava projektu „Dom seniorov Poniky“, návrh zmlúv, výzvy spolumajiteľom, 

tvorba feasibility study (EFO s.r.o) na projekt. 

 

Kultúrne a športové aktivity: 

- Rozlúčka s predškolákmi – prijatie prednostom v obradnej miestnosti  

s odovzdaním malej pozornosti – knihy pre deti končiace MŠ - 30.06. 2017 

- Výlet pre seniorov na Ponickú Bukovinu spojený s prehliadkou okolia 14.7.2017  

- Športový deň Hrochoť – organizovaný pre mikroregión Severné Podpoľanie 

17.8.2017 

- Otvorenie nového školského roka 2017/2018  4.9. 2017 

- Cyklistická časovka Ponickými kiarmi   9.9. 2017 

- Dedičstvo pre silnejšiu spoločnosť, návšteva generálnej riaditeľky pre kultúrne 

dedičstvo UNESCO (p. Roesler)  19.9. 2017 

 

Pripravované aktivity  

- Memoriál Ondreja Holca v cezpoľnom behu  14.10.2017 

- Október – mesiac úcty k starším – posedenie za spoločným stolom pre seniorov nad 

70 rokom  (kultúrny program, občerstvenie, malý darček) – 17.10.2017 

- Otvorenie parku reformácie 

- Mikuláš a rozsvietenie vianočného stromčeka 

- Vianočná kvapka krvi – december  2017  
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- Vianočný koncert v evanjelickom kostole + vianočný punč starostu – december 

2017 

- Pastierske Vianoce   26.12.2017 

- Karneval na ľade – v prípade priaznivých podmienok december/január. 

Na záver informoval prítomných o účasti poslancov na zasadnutiach Obecného zastupiteľstva 

Obce Poniky. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo  na vedomie 

informatívnu správu o aktivitách starostu obce. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu č. 5  Správa o kontrolnej činnosti kontrolórky Obce Poniky 

Predložila hlavná kontrolórka obce Poniky.  

Starosta: Smernica o pohonných hmotách je na Obecnom úrade v stave prípravy. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Správu hlavnej kontrolórky obce Poniky o kontrolnej činnosti. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu č. 6  Zmena VZN č. 3/2016 o miestnych daniach a miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

Predložila Viera Mrázová, referentka Oc.Ú.: 

Hlavná kontrolórka: finančné prostriedky, ktoré sa vracajú zvyšujú rozdiel, ktorý musí obec 

zaplatiť za odvoz odpadu občanov. Obec nemôže doplácať za odvoz odpadu. Čím viac by sa 

vracalo, tým by sa zvyšovali poplatky za smeti. Pre informáciu uviedla znenie § 12 zákona č. 

79/2015 Z . z.- Zákon o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

§ 12 ods. 3 znie: Povinnosť znášať náklady na činnosti nakladania s odpadom a činnosti k ním 

smerujúce sú povinné plniť osoby v nasledujúcom poradí 

a/ držiteľ odpadu, pre ktorého sa nakladanie s odpadom vykonáva, ak je známy, alebo 

b/ posledný známy držiteľ odpadu 

Starosta: obec dopláca štvrtinou až tretinou poplatkov  za komunálny odpad. Upriamil 

pozornosť poslancov, aby zvážili zvýšenie poplatku za komunálny odpad. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo  

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 3/2017, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne 

záväzné nariadenie obce Poniky č.3/2016 o miestnych  daniach  a miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady.  

B) Požiadalo 

Starostu obce vydať Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č. 3/2016 o miestnych  daniach  

a miestnom poplatku  za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  v platnom znení. 

Hlasovanie: 7/0/0/ 

K bodu 7. Informatívna správa Obecného podniku lesov, spol. s r.o. o hospodárení 

s majetkom obce 

Predložili Ing. Peter Matula a Ing. Juraj Piar, konatelia OPL, spol. s r.o.  

Marek Matuška: aká je prognóza ťažby v novom lesnom hospodárskom pláne od r. 2019 ? 

Juraj Piar: 10 000 – 12 000 kubíkov drevnej hmoty. 

Matuška: teda bude nižší príjem z ťažby. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu Obecného podniku lesov, spol. s r. o. o hospodárení s majetkom obce. 
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Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 8. Organizácia školského roka 2017/2018 – informatívna správa 

Predložila Mgr. Mária Janovčíková, riaditeľka ZŠ s MŠ ŠŽ Poniky 

Voľby rodičov do rady školy sú neplatné, nezúčastnila sa nadpolovičná väčšina rodičov. 

Zriaďovateľ s volebnou komisiou určí nový termín volieb rodičov do rady školy. 

 Ing. Alena Ježeková: kto zo zamestnancov školy bol zvolený do rady školy ? 

Mgr. Mária Janovčíková: pedagogický zamestnanec ZŠ: Mgr. Michaela Kutelyová, 

pedagogický zamestnanec MŠ: Janka Kohútová, nepedagogický  zamestnanec: Zuzana 

Dupačová. 

Starosta: požiadal riaditeľku o informovaní o aprobáciách učiteľov. 

Mgr. Mária Janovčíková:  

učitelia 1.stupeň – učiteľstvo 1. stupeň 

učitelia 2. stupeň 

Mgr. Janka Badáni: SJL-ANJ 

Ing. Mária Volníková CSc.: FYZ-TECH 

Mgr. Anna Rybárová: BIO-DEJ 

Mgr. Michaela Kutelyová: MAT-SJL 

Mgr. Silvia Šlosárová: SJL-VYV. 

Starosta: koľko percent predmetov je vyučovaných neodborne? 

Mgr. Mária Janovčíková: všetky hodiny matematiky sa učia odborne, neodborne sa učí 

geografia, nemecký jazyk a regionálna výchova. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o organizácii školského roka 2017/2018. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 9. Informatívna správa o rekonštrukcii a prístavbe Kultúrneho domu v Ponickej 

Lehôtke 

Predložil Bc. Ondrejko, prednosta Oc.Ú. Poniky 

Marek Matuška: je v projektovej dokumentácii  naplánovaný balkón ? 

Prednosta: balkón je plánovaný.  

Ing. Roman Resl: aký je predpokladaný časový sled vykonania výberového konania a prác, 

financie sú schválené na rok 2017 v rozpočte ? 

Starosta: časový sled je podľa zákona o verejnom obstarávaní, poslanci budú oslovení, aby  dali 

návrhy na potencionálnych dodávateľov stavby, ktorí budú oslovení. Zákazka bude zverejnená 

vo vestníku, v rozpočte na rok 2017 máme na túto akciu schválených 150 000 eur 

z kapitálových výdavkov. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o rekonštrukcii a prístavbe Kultúrneho domu v Ponickej Lehôtke. 

B) Požiadalo  

Starostu obce uskutočniť verejné obstarávanie na rekonštrukciu a prístavbu Kultúrneho domu. 

Ponická Lehôtka. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 10. Informatívna správa o príprave monografie Obce Poniky 

Predložil starosta obce. Ospravedlnil z dôvodu nemoci vedúceho autorského kolektívu PhDr. 

Marcela Pecníka, ktorý mal koreferovať k správe. 
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Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o príprave monografie Obce Poniky. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 11. Informatívna správa o výstavbe telocvične v zmysle uznesenia ObZ Obce 

Poniky č. 238/2017 zo dňa 1.6.2017 

Predložil prednosta Oc.Ú. Pred zasadnutím ste dostali k dispozícii nové riešenie výstavby 

telocvične, ďalej krycí list rozpočtu – obnovený návrh výkaz výmer z roku 2008. 

Starosta: je pripravená žiadosť na príspevok z rozpočtu ministerstva školstva. 

Marek Matuška: rozdiel je 86 000 eur medzi pôvodným plánom a plánom v krčku. Musíme 

rozhodnúť nakoľko sa zajtra podáva žiadosť. Utiahneme to finančne ? 

Starosta: utiahneme, budem žiadať spoluúčasť školy, zatiaľ všetky prostriedky (100% už 

dlhodobo) transferom prechádzajú na účet školy. V škole musí nastať nový spôsob 

hospodárenia. Škola pripraví návrh rozpočtu na roky 2018, 2019 a 2020 v zmysle pravidiel 

programového rozpočtovania. 

Prednosta: Ministerstvo školstva poskytuje na jednu žiadosť nenávratný finančný príspevok vo 

maximálne výške 150 000 eur. 

Marek Matuška: v prvom návrhu bol výťah, teraz tu už nefiguruje ? 

Prednosta: výťah už nie je v projekte, objekt je naprojektovaný na rovine a je bezbariérový 

prístup. 

Ing. Ľubomír Klementis: do kabinetu učiteľa telesnej výchovy je vstup len z vonkajšej strany 

a nie z telocvične ? Aký je vnútorný rozmer telocvične ? 

Prednosta: vstup do kabinetu je naplánovaný z vonku. Zmenu je možné vykonať pri príprave 

stavebného projektu. Vnútorný rozmer telocvične je 27x15 metrov. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

informatívnu správu o výstavbe  telocvične v  rámci výzvy MŠVVaŠ SR s názvom „Rozvoj 

výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej výchovy formou dostavby, 

rekonštrukcie alebo výstavby novej telocvične na rok 2017“ s predpokladaným financovaním 

z RP MŠVVaŠ vo výške 150 000 eur. 

B) Schválilo 

povinné spolufinancovanie výstavby  telocvične v rámci výzvy MŠVVaŠ SR s názvom „Rozvoj 

výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej výchovy formou dostavby, 

rekonštrukcie alebo výstavby novej telocvične na rok 2017“ vo výške 486 383,70 €. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 12. Informatívna správa o stave výkupu pozemkov pod plánovanú výstavbu 

Zariadenia pre seniorov v obci Poniky (lokalita Doluvodie) 

Predložil prednosta Oc.Ú. 

Starosta: predstavil JUDr. Blažejovú, ktorá pracuje na výkupe pozemkov. Dnes bola na 

obecnom úrade pani Dusková, ktorá v majetkových veciach zastupuje pána Juraja Dusku, 

prejavila ochotu predať pozemky v prospech obec. 

JUDr. Blažejová: pozemky sú členené medzi známych a neznámych spoluvlastníkov. Postup 

bude špecifický. Ak obec chce získať pozemky je potrebné zabezpečiť pozemky zmluvami 

o budúcej zmluve, záväzné aj pre predávajúceho aj kupujúceho. Keďže ide 

o poľnohospodársku pôdu nadobúdať ju sa dá na základe výnimky: za poľnohospodársku pôdu 

sa nepovažuje poľnohospodársky pozemok, ktorý sa využíva iným spôsobom. Prvotná úloha 

bude zahrnúť pozemky do ÚPD Obce Poniky. Otázkou je či nezmeniť aj územie záberu, ak sa 

má komplikovať výkup  rokovaním s veľkým počtom vlastníkov. Budem s vlastníkmi 

pozemkov rokovať. Ak je obec spoluvlastníkom pozemku, môže pozemok získať aj zo strany 

SPF, ktorý pozemok spravuje za neznámych vlastníkov. Bude potrebné zabezpečiť geometrický 
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plán na stav C. Nezáujem predať pozemky je možné riešiť aj súdnou cestou. Časový horizont 

je ťažko predvídateľný najmä kvôli SPF. Odkup pozemkov od SPF je možné riešiť taktiež 

súdnou cestou. 

Starosta: pripravuje sa dodatok k územnému plánu, kde budú niektoré inkriminované pozemky 

vyhlásené za verejnoprospešné. Do dvoch mesiacov by mal byť spracovaný dodatok. Potom 

bude zverejnený na pripomienky. Mimo intravilánu obce cena pozemku vychádza na 6 až 7 

eur. Predpokladaná cena pozemkov je na úrovni 13 eur za 1 m2, v ochrannom pásme 

elektrovodu je cena o 20% - 30% nižšia. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o stave výkupu pozemkov pod plánovanú výstavbu Zariadenia pre 

seniorov v obci Poniky (lokalita Doluvodie). 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 13. Informatívna správa o rekonštrukcii oplotenia, výstavby chodníka 

a revitalizácie zariadení evanjelického cintorína v Ponikách. 

Predložil prednosta Oc.Ú. 

Starosta: rokovanie so zástupcami evanjelickej cirkvi prebehlo korektne a na dobrej úrovni. 

Marek Matuška: bod rozšírenie vodovodu suma 6 000 eur. Voda sa bude ťahať celým 

cintorínom ? 

Prednosta: chceli sme dve miesta, bude len jedno miesto. 

Starosta: dostali sme požiadavku na vybudovanie vodovodnej prípojky do katolíckeho 

cintorína.  Katolícka cirkev nesúhlasí s podružným meraním. Voda bude odpojená. Bude 

osadený pramenník s 1000 litrovou nádržou. Kontajner bude odvezený. Novú vodovodnú 

prípojku nebudeme budovať.  

Ing. Roman Resl: aký je ďalší postup, ako sa budú upresňovať jednotlivé časti v rámci 

poslaneckého zboru? 

Starosta: aký postup navrhuješ? 

Hlavná kontrolórka: je potrebné sa vyjadriť k štúdii.  

Starosta: zadali sme vypracovať výkaz výmer na stanovenie hodnoty zákazky. 

Ing. Roman Resl: pokiaľ nebudeme mať konkrétne sumy navrhujem neschvaľovať 

financovanie. 

Prednosta: štúdia a sprievodná správa bola všetkým poslancom doručená e-mailovou poštou 

dňa 21.09.2017. Poslancovi Ing. Romanovi Reslovi tiež na roman.resl@poniky.sk.  

Marek Matuška: termíny realizácie tam nie sú uvedené. 

Starosta: prichádza zima, nevieme určiť termíny, so zástupcami evanjelickej cirkvi chceme 

využiť obdobie vegetačného kľudu na výrub drevín. Geodetické zameranie na chodník, 

oplotenie a na cestu je pripravené.  

Ing. Alena Ježeková: chodník bude zastrešený ? 

Starosta: chodník nebude zastrešený. 

Ing. Roman Resl: navrhuje, aby príprava bola konzultovaná s poslancami ObZ. 

Starosta: takúto možnosť máte v rámci stránkových hodín Obecného úradu, všetko 

zverejňujeme na webovom sídle, pravidelne žiadam poslancov o aktivizáciu komisií ObZ. 

Obstarávanie, zmluvy a objednávky sú zverejňované. Požiadal o návrhy na zmenu uznesenia. 

Poslanec Ing. Resl zvažoval navrhnúť zmenu, požiadal o to iné osoby, nikto, ani poslanec Ing. 

Resl neformuloval návrh na zmenu. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o rekonštrukcii oplotenia, výstavby chodníka a revitalizácie zariadení 

evanjelického cintorína v Ponikách. 

B) Schválilo 

mailto:roman.resl@poniky.sk
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Financovanie rekonštrukcie oplotenia, výstavby chodníka a revitalizácie zariadení 

evanjelického cintorína v Ponikách. 

Hlasovanie:  6/0/1/ 

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa: Ing. Roman Resl  

 

K bodu 14. Príprava rozpočtu Obce Poniky na roky 2018-2020 

Predložila Viera Mrázová, referentka Oc.Ú. 

Ing. Roman Resl: do akej výšky môžeme naplánovať do rozpočtu kapitálové výdavky ? 

Viera Mrázová: keď budeme mať k dispozícii konkrétne rozpočty školy a obce, budeme vedieť 

limity obmedzujúce potreby na strane nákladov aj výdajov. Prebytok sa vkladá do rozpočtu. 

Ktoré investičné akcie sú reálne, tie dáme do návrhu rozpočtu a návrh rozpočtu sa bude 

pripomienkovať v komisiách.  

Starosta: navrhol prijať v rozpočte participatívny rozpočet. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Správu o príprave rozpočtu Obce Poniky na roky 2018-2020. 

B) Navrhlo 
zapracovať participatívny rozpočet vo výške 10 000 eur na rok 2018 a tiež na ďalšie roky. 

C) Žiada 

C.1. starostu obce zabezpečiť návrhy rozpočtov organizácií  v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Obce do nasledujúceho zasadnutia ObZ. 

C.2. predsedov komisií pri Obecnom zastupiteľstve Obce Poniky predložiť návrhy do 

rozpočtu. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 15. Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce Poniky 

Zriadenie bezodplatného a časovo neobmedzeného vecného bremena ako vecného práva 

umiestnenia zariadení verejného vodovodu na pozemkoch parc. č. KN „E“ 8612/1 

a 8615/1, kat. územie Poniky 

Predložila Ing. Jana Ondrejková, referentka Oc.Ú. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

Zriadenie bezodplatného a časovo neobmedzeného vecného bremena ako vecného práva 

umiestnenia zariadení verejného vodovodu HDPE 100 D90, dotláčacej stanice a NN prípojky 

s ich pásmom ochrany na časti pozemkov parc. č. KN „E“ 8612/1 a 8615/1 v rozsahu 

vyznačenom v Geometrickom pláne číslo 32010087-62/2016 zo dňa 26.09.2016, úradne 

overenom katastrálnym odborom Okresného úradu Banská Bystrica dňa 07.10.2016 pod č. 

1015/2016 a právo prístupu na zaťažené pozemky za účelom zabezpečenia prevádzky, údržby, 

odstraňovania porúch a rekonštrukcii zariadení verejného vodovou na zaťažených pozemkoch 

umiestnených v prospech Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a.s., Partizánska cesta 5, 

974 00 Banská Bystrica, IČO: 36 056 006, ako oprávneného z vecného bremena. 

 

Právu vecného bremena oprávneného z vecného bremena zodpovedá povinnosť Obce Poniky, 

ako povinného z vecného bremena: 

a) Strpieť na zaťažených pozemkoch umiestnenie zariadení verejného vodovodu s ich 

pásmom ochrany v rozsahu vyznačenom vo vyššie citovanom geometrickom pláne. 

b) Umožniť v nevyhnutnej miere vstup na zaťažené pozemky automobilmi, 

mechanizmami a pešo za účelom zabezpečenia prevádzky, vykonávania údržby, 

opráv, odstraňovania porúch a rekonštrukcií zariadení verejného vodovodu na 

pozemkoch umiestnených. 
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c) Bez súhlasu vlastníka a prevádzkovateľa verejného vodovou nebudovať nad 

vodovodnými potrubiami verejných vodovodov a v ich pásme ochrany podľa 

vyznačenia vo vyššie citovanom geometrickom pláne trvalé zariadenia, konštrukcie 

alebo iné podobné zariadenia, nevysádzať trvalé porasty, neumiestňovať skládky, 

nevykonávať činnosti, ktoré obmedzujú prístup k zariadeniam verejného vodovou 

alebo ktoré by mohli ohroziť technický stav a prípadné povrchové úpravy realizovať 

z ľahko rozoberateľných materiálov. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 16. Prísediaci Okresného súdu Banská Bystrica 

Predložil Bc. Pavol Ondrejko, prednosta Oc.Ú. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zvolilo 

v zmysle § 140 ods. 1 zákona č. 385/2000 Z. z. o sudcoch a prísediacich a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov JUDr. Luciu Trnkovú nar. 15.9.1987 Bytom 

Poniky Dolná ulica 57/11 Poniky za prísediaceho pri Okresnom súde v Banskej Bystrici na 

volebné obdobie 2018 – 2022. 

B) Zvolilo 

v zmysle § 140 ods. 1 zákona č. 385/2000 Z. z. o sudcoch a prísediacich a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov Ing. Jána Beňu nar. 30.11.1951, Dolná ulica 

67, Poniky za prísediaceho pri Okresnom súde v Banskej Bystrici na volebné obdobie 2018 – 

2022. 

C) Požiadalo 

starostu obce zvoleným prísediacim vydať osvedčenie o zvolení za prísediaceho a zaslať 

Okresnému súdu v Banskej Bystrici výpis uznesenia o zvolení prísediacich, vyplnený dotazník 

prísediacich, vyhlásenie kandidátov na funkciu prísediaceho a čestné vyhlásenie 

o bezúhonnosti. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 17. Konsolidovaná výročná správa za rok 2016 

Predložila Božena Bukvajová, referentka Oc.Ú. 

Ing. Alena Ježeková, predsedníčka Komisie financií a správy majetku: konsolidovanou 

výročnou správou za rok 2016 sa  zaoberala Komisia financií a správy majetku na svojom 

zasadnutí, otázky sme si vysvetlili na stretnutí a pripomienky boli zapracované v predkladanej 

správe. 

Marek Matuška: Bod 8 výsledky obce položka aktív a pasív. Čo je časové rozlíšenie, str. 24 

bod c. ? 

Božena Bukvajová: konsolidované hospodárske výsledky sú udávané z konsolidovaných 

súvah. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Konsolidovanú výročnú správu za rok 2016. 

Hlasovanie:  7/0/0/ 

 

K bodu 18. Rôzne 

Marek Matuška: možnosť vybudovania prechodu pre chodcov na Družstevnej ulici pri 

základnej škole. 

Starosta: meškáme s výstavbou zastávok, je to plánované. 

Ing Peter Matula:  

- kedy bude dokončený park reformácie ? 

- p. Mikuš, požiadal o osadenie zrkadla na pozemku, ktorý je medzi domom s.č. 38 

a 39 
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- v koho vlastníctve je rezervoár v Ponickej Lehôtke ? Sú na ňom hrdzavé dvere, je 

potrebné ich opraviť  a vykosiť pozemok. 

Starosta: zmluva so zhotoviteľom je do 3.10.2017. Podľa vyjadrenia na kontrolnom dni, ktorý 

bol 27.9.2017 je reálne že to bude v tomto termíne stavebne dokončené. Park je v pláne 

slávnostne otvoriť, keď bude pamiatka posvätenia evanjelického chrámu 8.10.2017, nevieme 

či to dodávateľ stihne v tomto termíne. 

Každá značka musí byť zaznamenaná v pasporte dopravného značenia. Ak máte poznatky, že 

je potrebné vykonať zmeny v pasporte, oznámte to na obecnom úrade. Rezervoár nie je 

v majetku obce, je majetkom  STVPS, a.s., Banská Bystrica. Neustále ich žiadam aby udržiavali 

rezervoáre a  odoberali vzorky. 

Ján Diško: ohľadne rezervoáru. Nie je pravda, že voda nie je kontaminovaná. Na Brezie sa vozí 

hnoj, prameň je zarastený, hnije tam tráva. Je potrebné vyčistiť garády. Vždy to robili ľudia. 

Na úrade je projekt záchytu prameňov z Brezia. Čistí sa potok v Ponikách, bude sa aj na 

Ponickej Lehôtke ? Keby dalo Povodie Hrona peniaze, čo berú na potoky, potok by inak 

vyzeral. Ak budú mať poslanci čas pôjdeme sa pozrieť na Brezia. Keď sa bude robiť pasport 

navrhujem stanoviť cez dedinu rýchlosť 30, hlavne na Námestí Mateja Kosca. Cesta je opravená 

po Pelcovcov, pred kultúrnym domom, ostatné nie. Pred s.č. 119 sú stĺpiky dokedy tam budú ? 

Keď sa tam niečo stane, kto bude na vine?  

Starosta: niekoľkokrát sme rokovali. Navrhli sme aby cestu prenajali obci, previesť ju chceli 

ale prostriedky určené na údržbu ciest nie.  

Starosta: áno prísľub je na vyčistenie tokov v obci. Pozval pána Dišku na stretnutie ohľadne 

výskumu lokality Farbištia. Výskum majú záujem vykonávať  ľudia zo Španej Doliny.  Bude 

na rozhodnutí obce, či povolí takýto výskum. 

Lakatošová: dá sa zverejniť mapka behov Memoriál Ondrej Holca ? 

Prednosta: profil trate je na www.beh.sk, nie na webe obce, je urobený link. 

Ján Mráz: vodiči na vrchoch jazdia nebezpečne. 

Starosta: policajti merali rýchlosť na základe podnetu poslanca Mareka Matušku, požiadal 

občana o vytipovanie kritických úsekov, upozorníme PZ, aby tam merali rýchlosť. 

Mgr. Peter Kevický: poďakoval za schválenie financovania revitalizácie evanjelického 

cintorína. 

 

 

Zapisovateľka:   Ing. Jana Ondrejková, v.r. 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Alena Ježeková, v.r. 

 

       Ing. Peter Matula, v.r. 

 

Starosta obce:    Ing. Ján Beňo, v.r. 

 

 
 

 

 

 

  

http://www.beh.sk/
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